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Protokół Nr 18 

z obrad osiemnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 27.04.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Dworze „Pod Topolami” w Runowie Krajeńskim. 

Sesja trwała od godz. 9:00 – do godz. 11:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Beata Lida, p. Stanisław Piłka 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

8. Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku- Ewelina Gracz 

9. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

10. Sołtys sołectwa Lubcza      - Małgorzata Fifielska 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

12. Redaktor „Gazety Pomorskiej”     - Aleksander Knitter 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej za 2015r. 

8. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2015 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2016. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Więcbork”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Więcbork 

na lata 2016-2019. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym komisji stałej Rady Miejskiej 

w Więcborku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

13. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

  

Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Więcborka wniósł poprawkę polegającą na 

wykreśleniu punktu dziesiątego dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Więcbork na lata 2016-2019. Zmiana 

podyktowana została koniecznością wniesienia drobnych korekt do ww. Programu. 

 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po wprowadzeniu 

zmiany. 

Na sali 13 radnych 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XVII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

10.04.2016r. – udział w Mszy św. za ojczyznę oraz w złożeniu wspólnie  

z Wiceprzewodniczącą RM p. Anną Łańską kwiatów pod pomnikiem „Orła Białego” dla 

upamiętnienia ofiar obozu w  Katynia i ofiar Katastrofy Smoleńskiej. 

17.04.2016r. – udział w Koncercie Chórów Parafialnych z Sępólna, Sośna oraz Więcborka,  

w więcborskim Kościele Parafialnym. Koncert otwierał Gminne Obchody 1050-lecia Chrztu 

Polski. 

21.04.2016r. – udział Wiceprzewodniczącej RM p. Anny Łańskiej w Gminnym Konkursie 

Recytatorskim klas I-III w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. 
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Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

31.03.2016r. – udział w uroczystym pożegnaniu odchodzącego na emeryturę Komendanta 

Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim p. st. kpt. Leszka Grugel. 

5.05.2016r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym Grand Prix w siatkówce 

plażowej powiatu sępoleńskiego /Starostwo Powiatowe/. 

7.04.2016r. – udział w trzech spotkaniach. Pierwsze – spotkanie organizacyjne związane  

z przygotowanie targów ogrodniczo-rolniczych w Sypniewie. Drugie – spotkanie 

organizacyjne dotyczące organizacji obchodów Gminnego Dnia Strażaka /14 maj 2016r. 

Sypniewie/. Trzecie – spotkanie z Kierownikiem Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi  

p. Januszem Dąbka. To ostatnie spotkanie miało na celu omówienie spraw bieżących oraz 

możliwości budowy przejść dla pieszych w Wituni, przy ulicach: Ogrodowej i Runowskiej. 

Wstępne deklaracje padły ale przedsięwzięcie wymaga jeszcze przygotowania dokumentacji  

i analizy w terenie. Poruszono również kwestie oświetlenia przy przejściach dla pieszych. 

10.04.2016r. – udział w mszy św. w intencji pomordowanych w Katyniu oraz ofiar Katastrofy 

pod Smoleńskiem i złożenie kwiatów oraz zniczy pod pomnikiem „Orła Białego”. 

11.04.2016r. – spotkanie związane z ustaleniem stanu prawnego ulicy I Armii Wojska 

Polskiego oraz działań samorządu gminnego i powiatowego w celu przeprowadzenia 

przebudowy drogi wraz z budową ciągu pieszego. W spotkaniu ze strony Powiatu udział 

wziął Starosta p. Jarosław Tadych, Wicestarosta p. Andrzej Marach, Skarbnik p. Władysław 

Rembelski, Dyrektor ZDP. P. Edwin Eckert, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii  

i Nieruchomości p. Ewa Zygmunt – Lorbiecka. Urzędu Miejski w Więcborku reprezentowali; 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski, Skarbnik Gminy p. Alina Kruk, 

Kierownik referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski, Inspektor  

ds. Gospodarki Nieruchomościami UM p. Barbara Szmidt oraz Burmistrz Więcborka. 

Określono działki wzdłuż I AWP, które są obecnie własnością Starostwa, a które w związku  

z decyzją komunalizacyjną Wojewody Kujawsko-Pomorskiego winny zostać przekazane 

Gminie Więcbork. Wszelkie procedury mające uporządkować stan prawny nieruchomości 

zostaną uruchomione. W miarę możliwości ma się to odbyć bez kosztów dla obu 

samorządów. Ponadto ustalono, że do końca 2016r. Starostwo Powiatowe poprzez Zarząd 

Drogowy w Sępólnie Krajeńskim opracuje dokumentację dotyczącą przebudowy ulicy  

I AWP. Będzie to pełna dokumentacja, bo na dziś problemem jest brak wszystkich 

niezbędnych uzgodnień branżowych. Starosta wraz ze Skarbnikem zapewnili, że zrobią 

wszystko, aby środki na ten cel w tegorocznym budżecie Starostwa się znalazły i zadanie 

mogło zostać zrealizowane. Gmina Więcbork zadeklarowała z kolei, że jeżeli będzie problem 

z wygospodarowaniem tych środków na tyle, ze zagrożone będzie wykonanie ww. działań  

w roku 2016, rozważy partycypację w kosztach zadania /dokumentacji i uzgodnień 

branżowych/. Dodatkowo przyjęto, że jeżeli będzie już pełna dokumentacja, wszystkie 

pozwolenia i znane będą kwestie techniczne  w roku 2017 chciano by pobudować ciąg pieszy 

wzdłuż ul. I AWP do wjazdu na ulicę Szlaku Bursztynowego. Wszystko to uzależnione jest 

jednak od dokumentacji i warunków technicznych, ponieważ rozważanie tego tematu należy 

rozpocząć i realizować w ten sposób, aby dalsze czynności dotyczące przebudowy drogi nie 

kolidowały z wybudowanym już ciągiem pieszym. Udało się też ustalić, że przebudowa drogi 

nastąpi w porozumieniu samorządu Gminy Więcbork i samorządu powiatowego nadto Gmina 

starać się będzie o pozyskanie środków zewnętrznych na tego typu inwestycje. 

12.04.2016r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym Krajeńskiego Rajdu 

Rowerowego. Spotkanie odbyło się w świetlicy sołectwa Zakrzewska Osada i uczestniczył  

w nim również sołtys sołectwa Zakrzewska Osada i radny RM w Więcborku p. Jacek 

Kabattek. 
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13.04.2016r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym planowanej wizyty 

Wiceministra Obrony Narodowej p. Bartosza Kownackiego na terenie Gminy Więcbork  

i Sępólno Krajeńskie. W zamierzeniach miała to być wizytacja szkół, w których znajdują się 

klasy o profilu mundurowym. Niestety wizyta została odwołana, aczkolwiek nie jest ona 

całkowicie wykreślona z planów. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w Konwencie 

Powiatu Sępoleńskiego, który odbył się w Urzędzie Miejskim w Kamieniu Krajeńskim. Na 

spotkaniu przeprowadzono rozmowy z p.o. Komendanta PSP p. Tomaszem Kabat oraz 

omawiano kwestię wniosku Gminy Sępólno dotyczącego organizacji Olimpiady Sportowców 

Wiejskich w 2020 roku w kontekście współpracy z pozostałymi samorządami. Gmina 

Więcbork zadeklarowała chęć współpracy i organizacji być może części z konkurencji na 

terenie na jej terenie, jak również zaoferowano możliwość skorzystania z istniejącej bazy 

noclegowej więcborskich ośrodków wczasowych. 

14.04.2016r. – Rozstrzygniecie konkursu na członka Rady Nadzorczej ZGK. Wpłynęły 

łącznie cztery oferty, z których wyłoniono dwóch kandydatów wykazujących doświadczenie 

w pracy w tego typu organach. Ostatecznie wybrano kandydata p. Mariusza Jagłowskiego, 

mieszkańca Gdańska, który był członkiem Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa Komunalnego 

„Czarna Białostocka” Spółka z o. o., a obecnie jest asystentem Prezesa Zarządu Morskiego 

Portu „Gdańsk S.A.” W pracach Komisji uczestniczyli: Skarbnik Gminy Więcbork, Skarbnik 

Powiatu Sępoleńskiego, Zastępca Burmistrza Więcborka oraz Burmistrz Więcborka. 

16.04.2016r. – udział w Konferencji zorganizowanej przez Dyrektor Przedszkola Gminnego 

„Niezapominajka” w Więcborku p. Annę Pankanin. 

17.04.2016r. – udział w Koncercie Chórów, który odbył w Kościele Parafialnym  

w Więcborku w ramach obchodów 1050-lecia Chrztu Polski. W koncercie wzięły udział 

Chóry z Sępólna, Sośna i Więcborka. 

19.04.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku oraz spotkaniu z dyrektorami szkół gminnych, 

przedszkola i Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. Tematyka 

poruszona na spotkaniu z dyrektorami dotyczyła organizacji nowego roku szkolnego 

2016/2017 oraz kwestii nowych zapisów w Karcie Nauczyciela. Tego samego dnia odbyło się 

także spotkanie organizacyjne w ramach kampanii promocyjnej Programu „Rodzina 500+”. 

Część merytoryczną poprowadzili pracownicy Kujawsko - Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Bydgoszczy.  Miejscem spotkania była Sala Lustrzana MGOK Więcbork. 

20.04.2016r. – udział w spotkaniu dotyczącym projektów w ramach Programu Rozwoju 

Obszaru Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego. W spotkaniu uczestniczyła 

Dyrektor BOOS w Więcborku p. Danuta Zawidzka, Zastępca Dyrektora MGOPS  

w Więcborku, Dyrektor MGOK w Więcborku oraz p. Marzena Radecka Inspektor UM  

w Więcborku. Omawiane tematy dotyczyły programów podstawowych, Które Gmina  

w ramach EFES-u ma wpisane do Strategii, weryfikacji pewnych rzeczy i omówienia 

potencjalnych zagrożeń jeżeli chodzi o realizację projektów. Wynika to z przesunięcia 

terminów ogłaszania konkursów przez Urząd Marszałkowski. Jest to spore utrudnienie dla 

jednostek, samorządów, które miałyby realizować projekty i stawia pod znakiem zapytania 

wydatkowanie takich sum pieniędzy w ramach danych projektów z racji wyznaczonego 

terminu tj. do 2018r. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i spotkaniu z Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo 

Krajeńskie, z p. Leszkiem Popowskim. To spotkanie dotyczyło m.in. organizacji rajdu 

rowerowego i spraw bieżących. 

21.04.2016r. – udział w Gminnym Konkursie Recytatorskim klas I - III, w Szkole 

Podstawowej w Zakrzewku.  

22.04.2016r. – udział w podsumowaniu XIX Konkursu Piosenki Angielskiej organizowanego 

przez LO im. Janusza Korczaka w Więcborku.  
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23.04.2016r. – udział w Turnieju Siatkówki o Włócznię św. Maurycego, w Gimnazjum  

w Więcborku zorganizowanym, w ramach obchodów 1050-lecia Chrztu Polski /organizator 

UKS „GIMNAZJUM”/. Tego samego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w zawodach 

sportowych „ Pluszowego Misia” w Szkole Podstawowej w Więcborku oraz uroczystości 

obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Ireny i Kurta Borowicz z Nowego Dworu.  

24.04.2016r. – udział w Targach Ogrodniczo-Rolniczych w Sypniewie. Duża impreza na 

terenie Powiatu ciesząca się dużym zainteresowaniem mieszkańców i wystawców. 

25.04.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku, posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

26.04.2016r. – udział w Gminnym Konkursie Recytatorskim Klas IV – VI i uczniów klas 

gimnazjalnych w ZS w Pęperzynie w ramach obchodów 1050-lecia Chrztu Polski oraz  

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda – mówił o złym stanie drogi i poboczy wojewódzkiej relacji 

Więcbork - Dorotowo. Droga niedawno była remontowana i wydano duże pieniądze ale 

nijak ma się to do rzeczywistości. Wskazywał tu na szczególną niedbałość Zarządcy drogi 

– Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy porównując jego działania z tymi, jakie 

podejmuje Zarządca tuż za granicą, województwa, dokładnie za mostem w Dorotowie. 

Jakość i nawierzchni tegoż odcinka leżącego już w województwie wielkopolskim 

świadczy o tym, że można zarządzać i dbać o drogi należycie. Prosił w związku z tym, 

aby w tej sprawie monitować w ZDW w Bydgoszczy. 

2. Radny Jan Antczak interpelował w sprawie wsparcia Gminy w dokończeniu budowy 

płotu przy Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim jeszcze przed imprezą 

organizowaną przez Lokalną Grupę Działania, która odbędzie się w Runowie w miesiącu 

czerwcu.  

3. Radny Jacek Kabattek prosił o wpisanie do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork kontynuacji inwestycji polegającej na budowie chodnika do wsi Zakrzewek. 

Jako argumenty za podał fakt  istnienia już dokumentacja na ww. zadnie, chęci 

współpracy w realizowaniu zadania wyrażonej przez Dyrektora ZDP p. Edwina Eckerta 

obecnego na ostatniej Komisji Rolnictwa RM w Więcborku oraz deklaracji 

współfinansowania tegoż zadania przez sołtysa Zakrzewka ze środków funduszu 

sołeckiego. 

 

Ad. 7. Ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2015r. przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Ocena stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu do wglądu w Biurze RM oraz na 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy osoba bezrobotna nie korzystająca z pomocy społecznej 

ma szansę skorzystać z formy zatrudnienia w ramach prac społecznie użytecznych. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że aby skorzystać z tej formy zatrudnienia należy spełnić 

dwa wymogi. Pierwszy to konieczność widnienia w rejestrze osób bezrobotnych w Urzędzie 

Pracy. Drugim warunkiem jest korzystanie z pomocy społecznej. W tym zakresie 
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bezwzględnie musi być prowadzona współpraca pomiędzy ośrodkami pomocy społecznej, a 

urzędami pracy i dopiero weryfikacja, z której wynika, że osoba znajduje się na wspólnej 

liście i UP i OPS upoważnia do skierowania takowej do prac społecznie użytecznych. Musi to 

być również osoba znajdująca się w tzw. „drugim profilu”, ponieważ obecnie urząd pracy 

profiluje każdego bezrobotnego. Oczywiście korzystanie z pomocy społecznej, to nie tylko 

uzyskiwanie świadczeń. Ewentualna praca socjalna, czy inna świadczona forma wsparcia 

przez ośrodek również umożliwia umieszczenie takiej osoby na liście umożliwiającej 

podjęcie pracy społecznie użytecznej. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, w jaki sposób utrzymywane są Mieszkania Chronione tj. czy 

są to tylko środki z budżetu Gminy, czy też są na to specjalne dotacje. 

 

Dyrektor MGOPS wyjaśnił, że zadanie to jest w pełni finansowane ze środków samorządu 

gminnego – jest to zadanie własne Gminy. W ubiegłym roku koszty utrzymania wyniosły 

około 9.000,00 zł. Przy czym w roku 2015 ponad 6.000,00 zł pochodziło z wpłaty dokonanej 

przez mieszkanki. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 8 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2015 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2016 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Kopta odwołując się do tabeli dwunastej przedstawionej  w materiale prosiła  

o wyjaśnienie, z czego wynika tak wysoka dopłata do jednego oddziału w więcborskim 

Gimnazjum i założenie, że średnia dopłata będzie nadal wysoka w roku bieżącym. 

 

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że jest to pewna tendencja zauważalna już w roku 2014. Na 

odpowiedź co do przyczyn składa się kilka argumentów. Po pierwsze w Gimnazjum jest 

określona ramówka – liczba godzin, która trzeba zrealizować z gimnazjalistą na poziomie 

trzydziestu dwóch godzin tygodniowo. Po drugie ta wartość jest wartością uśrednioną, gdyż 

należy pamiętać, że w gimnazjum są klasy sportowe. Jeżeli w klasie pierwszej, drugiej  

i trzeciej są trzy oddziały należy uwzględnić dwanaście dodatkowych godzin lekcji 

wychowania fizycznego, których subwencja – waga sportowa tego nie finansuje. Trzecim 

powodem jest fakt dużej ilości godzin nauczania indywidualnego i rewalidacji. Indywidualne 

nauczanie, to jedenaście godzin dodatkowo w tygodniu, którą należy przemnożyć przez 

stawkę godzinową nauczyciela. 

 

Przewodnicząca RM zastanawiała się, czy zamysł, który towarzyszył tworzeniu klas 

sportowych w Gimnazjum tj. ściągnięcie uczniów spoza gminy Więcbork i z założenia był 

dobry ostatecznie nie okazał się strzałem w kolano. Radna pytał w związku z tym, czy 

rzeczywiście udało się tych uczniów spoza gminy Więcbork pozyskać, i jak liczne są klasy 

sportowe w więcborskim Gimnazjum.  
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Dyrektor BOOS mówiła, że jeżeli chodzi o pozyskanie uczniów z zewnątrz, to można mówić 

jedynie o pojedynczych przypadkach, a tak naprawdę o wartości dodanej można mówić  

w momencie kiedy pojawia się rzeczywiście uczeń z poza Gminy. Przepisy które regulują 

tworzenie oddziałów sportowych mówią, że klasa musi liczyć co najmniej dwudziestu 

uczniów. Klasa musi mieć to minimum i taką klasę dzieli się na dwie grupy – jedna, to jedna 

dyscyplina sportowa, druga inna dyscyplina sportowa. Obecnie w Gimnazjum więcborskim są 

dwa poziomy w klasie pierwszej, drugiej i trzeciej. Obecnie na 80.000,00 zł otrzymywanej 

subwencji na uczniów w klasie sportowej na 73 uczniów, generalny koszt to około 

140.000,00 zł różnica jest udziałem własnym organu prowadzącego. 

 

Radny Władysław Rembelski stwierdził, że sytuacja jest rzeczywiście bardzo zła, gdyż 

Gimnazjum w Więcborku posiada najwyższa średnią uczniów w oddziale, żadna szkoła nie 

ma dwudziestu pięciu uczniów w oddziale. Należałoby się zastanowić co z tym zrobić, bo  

49 % dopłaty środków własnych do subwencji , to spora suma i Gminy Więcbork chyba na to 

nie stać. 

 

Radny Jan Antczak chciał wiedzieć, jaka jest przewidywana ilość uczniów do klasy 

pierwszej roku szkolnym 2016/2017. Radny pytał też Burmistrza, czy jest możliwość 

utworzenia w Runowie drugiej grupy przedszkolnej dla trzylatków. 

 

Radny Wojciech Janicki pytał z kolei, czy planowane jest w szkołach tworzenie oddziałów 

zerowych. 

 

Przewodnicząca RM odwołując się do przedłożonej radnym pisemnej informacji zauważyła, 

że w stosunku do roku poprzedniego spadła liczebność dzieci w oddziałach przedszkolnych 

Przedszkola w Więcborku o 29 dzieci. Oddziałów pozostało tyle samo. Oznacza to, że 

wcześniej na oddział przypadało 24,5 dziecka, teraz jest to 22 dzieci. Pytanie zatem, czy 

rzeczywiście nie ma możliwości „upchnięcia” tej trzynastki. 

 

Dyrektor BOOS odpowiadając na powyższe podała, że dziewięć osób jest już w tej chwili 

zapisanych do pierwszej klasy w Runowie Krajeńskim. W większości przypadków są to 

dzieci urodzone w roku 2009, których rodzice zdecydowali o pozostawieniu dziecka  

w pierwszej klasie. Dzieci urodzone w roku 2010 w zasadzie pozostają w oddziale 

przedszkolnym. W przypadku oddziałów tworzenia przedszkolnych kluczowym jest kwestia 

ogłoszenia konkursu przez Urząd Marszałkowski, który przesuwany jest w czasie. W Strategii 

Powiatowej jest umieszczony Projekt na utworzenie dodatkowych miejsc w przedszkolach, 

doposażenie ich i zorganizowanie dodatkowych zajęć. Konkurs ten - jego założenia miały być 

ujawnione do 31 marca ale już dziś wiadomo, że nastąpi to do 30 czerwca. Póki co mając na 

uwadze konieczność spełnienia określonych wskaźników przy realizacji tegoż  Projektu 

wstrzymana jest procedura tworzenia dodatkowych oddziałów, gdyż należy poznać wpierw 

szczegóły Konkursu. Jeżeli trzeba będzie wskazać konkretne zwiększenie liczby miejsc, nie 

można tworzyć miejsc pustych, bo musi mieć to związek z faktyczną potrzebą w tym zakresie 

lokalnej wspólnoty. Poza tym miejsc w więcborskim Przedszkolu jest 195. Faktem jest, że 

w roku szkolnym 2015/2016 nie wszystkie miejsca były obsadzone, bo nie było takiej 

potrzeby. Oddziały są 25-osobowe z wyjątkiem oddziału integracyjnego. Na 195 miejsc  

/pozycja łączna/ dla dzieci, które miałyby rozpocząć uczęszczanie do Przedszkola od 

września roku 2016 obsadzonych jest około 180 i taka grupa rodziców złożyła deklarację  

o kontynuowaniu pobytu dziecka w przedszkolu. Po ustaleniu ilości dzieci, których rodzice 

zadeklarowali kontynuowanie opieki przedszkolnej ustala się liczbę wolnych miejsc i to jest 

ta różnica na którą przeprowadza się postępowanie rekrutacyjne. Wniosków tych było więcej 

niż dostępnych miejsc, a pierwszeństwo miały dzieci, którym należy zapewnić opiekę tj. tym 
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które realizują obowiązek szkolny tj. sześciolatki i dzieci którym trzeba zapewnić opiekę 

według zadeklarowanej woli rodziców tj. dzieci pięcioletnie i czteroletnie. Póki, co dzieciom 

trzyletnim Gmina nie musi zapewnić miejsca w przedszkolu. Zmieni się to od września roku 

2017 kiedy ten oblig wejdzie. Jeżeli zdarzy się, że Konkurs o którym mowa powyżej, zostanie 

ogłoszony i kryteria jego będą na tyle przyjazne, że możliwe będzie otwarcie dodatkowego 

oddziału zostanie on utworzony w postaci zerówki w Szkole Podstawowej, co zwolni miejsce 

w Przedszkolu dla trzylatków.  

 

Przewodnicząca RM przyznała, że pytają nie uwzględniła tego, że pod pojęciem Przedszkole 

Gminne mieszczą się również oddziału filialne tej jednostki. Przyjmuje zatem, że ewentualne 

luki – wolne miejsca są w oddziałach filialnych tj. w Sypniewie i Borzyszkowie. 

 

 

Dyrektor BOOS uściśliła, że wychowanie przedszkolne nie kieruje się obwodami szkolnymi, 

co sprowadza się do tego, iż można wskazać rodzicowi inna placówkę wychowawczą,  

w której jest miejsce wolne. 

 

Radna Anna Łańska prosiła o informację, czy Przedszkole Gminne „Niezapominajka” 

będzie czynne w miesiącach wakacyjnych. 

 

Dyrektor BOOS wskazała, że w tej sprawie rozdysponowane zostały praktycznie wszystkim 

rodzicom deklaracje, po to by rodzice się określili, w jakim czasie wakacji potrzebują 

zapewnienia opieki dla dziecka. Żeby mieć pewność, iż rodzice otrzymali ww. deklaracje 

sporządzono listy, na których rodzice potwierdzali ich odbiór. Łącznie wydano 166 deklaracji 

z czego 60% nie wróciło, 10% rodziców podało, że oczekuje takiej opieki /około 18 osób/. 

Natomiast trzydzieści parę procent prawie 40%, stwierdziło, że takiej opieki nie potrzebuje.  

Z ustaleń wstępnych dokonanych z Dyrektor Placówki wynika, że jedna grupa dzieci na 

pewno będzie. Niemniej deklaracja rodzica, to nie wszystko ponieważ pomimo tego, że rodzic 

nie złożył deklaracji ma pełne prawo skierować dziecko do przedszkola, a dziecko musi być 

przyjęte w ramach prowadzonego dyżuru przedszkola. Dyrektor odpowiednio zaordynuje 

planem urlopów i przez cały okres wakacyjny będzie funkcjonowało Przedszkole tak, by 

zapewnić rodzicom pomoc i wsparcie, a dzieciom należytą opiekę.  

 

Przewodnicząca Zarządy Oddziału ZNP zabierając głos pytała, czy w związku  

z zmniejszeniem dopłaty do zadań oświatowych nie została również zmniejszona oferta 

edukacyjna w szkołach, przedszkolu. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że wszystkie zadania, które szkoły musza realizować 

względem ucznia są zapewniane. Jest to kwestia rozłożenia ciężaru i sposobu realizacji. To co 

wynika wprost ze standardów wprowadzonych w roku 2014, a ponawianych corocznie, to 

określony pułap wsparcia samorządu na skonstruowanie pomocy szkołom poza sferą 

dydaktyczną tj. etaty na świetlicę, bibliotekę i zajęcia związane z pomocą psychologiczno – 

pedagogiczną.  Wyraźnie zaakcentowane jest natomiast to, by dyrektorzy maksymalnie, na 

tyle ile mogą i mają do dyspozycji nauczycieli, wykorzystywali póki co jeszcze istniejące 

godziny karciane. Zmniejszeni udziału finansowego Gminy w finansowaniu zadań 

oświatowych, to wypadkowa szeregu różnych zabiegów, które miały miejsce w ostatnim 

czasie. Główna intencja, wypływająca ze standardów, to ujednolicenie działań we wszystkich 

szkołach w zakresie regulacji struktury zatrudnienia i organizacji. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński powracając do tematu klas sportowych ubolewał, że zbyt małe 

jest zainteresowanie uzdolnionych sportowo uczniów szkół wiejskich kontynuacją nauki 
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właśnie w tego typu oddziałach. Uważał, że jest to działanie samych dyrektorów szkół 

wiejskich, którzy nie chcą tracić uczniów ze swoich placówek, a tym samym subwencji, która 

za takim uczniem wpływa. Radny pytał, czy Dyrektor coś o tym problemie wie. 

 

Przewodnicząca RM zauważyła, że nie dyrektor, czy nauczyciel decyduje o tym do jakiej 

szkoły idzie dziecko. Jeżeli takowe naciski są, to można tylko obarczać winą rodzica, który 

takowej presji ulega. Odejście dziecka do innej szkoły w gminie nie daje żadnej korzyści 

Gminie, a już tym bardziej odejście ucznia do szkoły w innej gminie. Wynika to z faktu, że 

subwencja na dzieci w szkołach wiejskich jest większa niż na gimnazjum sportowe  

w mieście. Jedyne co można w tym zakresie zrobić, to chyba uświadamiać rodziców, że 

decyzja co do kontynuacji edukacji leży po stronie rodzica, a nie nauczyciela. 

 

 

Dyrektor BOOS mówiła, że jest to kwestia mobilności uczniów w ramach naszej gminy. To 

co bardziej martwi, to odpływa dzieci z orzeczeniami, które odchodzą do szkół specjalnych. 

Niepokojące są sygnały tego typu, a zgłaszają je dyrektorzy szkół gminnych, iż są bardzo 

duże problemy z uzyskaniem orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego. Perturbacje 

piętrzą się, problem rozwiązuje się w momencie, kiedy dziecko idzie do szkoły specjalnej. 

Odnosząc się zaś bezpośrednio do pytania radnego stwierdziła, że w zakresie przejścia 

uczniów szkół wiejskich do gimnazjum sportowego Gmina zyskałaby na wadze sportowej,  

a straciła na miejskości. Mowa tu jedynie o sferze finansowej, co innego natomiast analizując 

ten problem pod katem indywidualnego ucznia. Jeżeli ten ma wybitne predyspozycje w danej 

dyscyplinie sportowej, to Gimnazjum w Więcborku nie jest szkoła mistrzostwa sportowego, 

która mogłaby zapewnić mu właściwy rozwój. Dyscypliny, w jakich szkolone są umiejętności 

ucznia w Gimnazjum w Więcborku, w klasach o profilu sportowym, to piłka nożna i 

koszykówka.  

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy istnieje możliwość wystąpienia wnioskiem o orzeczenie 

do innego ośrodka niż podległy Staroście. Oczywistym jest, że każdy dba o swoje finanse  

i jeżeli decyzje w tym zakresie wydawane są przez kogoś kto podlega temu samemu 

zarządowi. 

 

Istnieje taka możliwość i niektóre nasze szkoły z niej korzystają. Poruszona kwestia nie jest 

jakimś przejawem uwrażliwienia, czy przewrażliwienia ale jest to sygnał, który spływa od 

dyrektorów szkół. Dyrektorzy wprost wskazują na konkretne przypadki, kiedy jest to bardzo 

trudne. Mało tego w tej sprawie odbyło się spotkanie ze Starostą, Dyrektor Wydziału Oświaty 

Starostwa i Dyrektor Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej, zatem nie jest to temat ani 

świeży, ani zaskakujący, po prostu tak się dzieje – mówiła Dyrektor BOOS.  

 

Radna Anna Łańska dopytywała, co stanie się z realizacją zadań dodatkowych 

wynikających z godzin karcianych, które jak wiadomo znikną w najbliższym czasie z Karty 

Nauczyciela. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że temat związany jest ze zmianą przygotowaną  

i wprowadzoną przez Rząd do ustawy Karta Nauczyciela. Zgodnie z tą zmianą  likwiduje się 

godziny karciane. Do tej pory każdy nauczyciel obok swojego pensum  musiał wykonać dwie 

godziny /dot. placówek gminnych/ w tygodniu i musiały być one w jakiś sposób 

ewidencjonowane, i wykonane na rzecz dzieci. Zgodnie ze zmianą likwiduje się ten zapis. 

Jest to trudna zmiana ale dobra. Niemniej jednak tak naprawdę cały ciężar gatunkowy tej 

zmiany został przelany na dyrektorów, ponieważ tak naprawdę dyrektor odpowiada za 

odpowiednie ukształtowanie organizacji pracy szkoły i zapewnić wszystko to, co jest 
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potrzebne dzieciom. Minister oświaty wyraziła się wprost, że nauczyciel sam wie, jaką pracę 

należy wykonać z dzieckiem tj. czy ma to być działanie uzupełniające, czy rozwijające. 

Prawnicy z biura analiz sejmowych sygnalizowali, że zmiana jest o tyle niedobra, że nigdzie 

nie jest sprecyzowane pojęcie „działań statutowych szkoły”. Poza tym podnoszą, że praca 

która nauczycielom zleci dyrektor, bądź wykona ją sam nauczyciel w ramach 

czterdziestogodzinnego tygodnia pracy nie będzie tożsama z godzinami ponadwymiarowymi  

i nie będzie za nią przysługiwało wynagrodzenie dodatkowe. Żeby ułatwić dyrektorom 

podejmowanie działań odbyło się spotkanie u Burmistrza Więcborka, gdzie przedstawiono 

propozycje rozwiązania sytuacji na terenie gminy Więcbork. Zaproponowano dyrektorom 

pewne rozwiązania, które mają ujednolicić działalność wszystkich szkół w tym zakresie, by 

zapewnić pełną realizację wszystkich zadań: opiekuńczych, dydaktycznych, wychowawczych 

szkoły i żeby te zadania były w określony sposób tożsame dla wszystkich placówek przy 

uwzględnieniu ich specyfiki. Zaproponowano dyrektorom, aby zastanowili się nad wymiarem 

tych godzin. Na dzień po sesji zaplanowane zostało kolejne spotkanie, na którym jak mniema 

zapadną konkrety. Po pierwszym spotkaniu dotarło do niej pismo ze Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, który w bardzo podobny sposób formułuje propozycje wyjścia z tej trudnej 

sytuacji. Trudna sytuacja dyrektora polega na tym, że jeżeli ten nie zdecyduje się wprowadzić 

odpowiednich zmian może się zdarzyć sytuacja, kiedy pojawi się wizytacja z kuratorium 

zarzucająca, iż szkoła nie realizuje określonych zadań. W szkole może pojawić się również 

rodzic, który może oczekiwać realizacji określonych zadań. Realizacji określonych zadań 

może też zażądać organ prowadzący, bo musi się rozliczyć z realizacji specjalnych potrzeb 

edukacyjnych. Kończąc wyraziła nadzieję, że kolejne spotkanie będzie bardzo efektywne  

i zapadną na nich konkrety. 

 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego podkreślił, że na sesjach pojawia się między innymi 

po to, by wyjaśnić pewne sytuacje, czy też się o nich dowiedzieć. Przyznał, że od 

wspomnianego powyżej spotkania dyrektorów szkół ze Starostą Powiatu, Dyrektor Poradni  

i Wydziału Oświaty Starostwa o problemach z wydawaniem orzeczeń nie słyszano. Nikt 

takiego faktu do niego, ani do Zarządu nie zgłosił, ani pisemnie, ani telefonicznie. Powiedział, 

że sam osobiście wystosuje pismo do dyrektorów szkół z prośbą o zgłaszanie tego typu 

problemów z orzekaniem, bezpośrednio do niego. Ze swej strony obiecuje, że sprawa 

natychmiast zostanie wyjaśniona, a jeżeli rzeczywiście udowodnione zostaną utrudnienia, to 

wyciągnięte zostaną konsekwencje. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że jeżeli chodzi o nowy rok szkolny, to jest przekonany, że 

zarówno dyrektorzy placówek oświatowych, jak i przedstawiciele związków zawodowych  

i on sam będą siadali do stołu wspólnych rozmów i dojdą do konsensusu. W naszym szeroko 

pojętym interesie, a przede wszystkim w interesie mieszkańców z terenu naszej gminy, jest to 

by oświata funkcjonowała jak najlepiej, a zajęć dodatkowych nie brakowało. Ma też nadzieję, 

że spotka się ze zrozumieniem, ze strony związków zawodowych i dyrektorów placówek. 

Jeżeli chodzi o kwestie orzekania, to miał nadzieję, że spotkanie które miało miejsce  

w obecności Pana Starosty sprawę załatwi. Dlatego tez z ubolewaniem przyjmuje do 

wiadomości, że jest inaczej. Zadeklarował też, że ponownie spotka się w tej kwestii ze 

Starostą, by przedyskutować tematykę po raz kolejny. 

 

Radna Beata Kopta  w kontekście spotkania jakie odbyło się u Burmistrza z Dyrektorami 

szkół zwróciła uwagę na fakt, że o ile dyrektor jest odpowiedzialny za organizację pracy  

w szkole, o tyle tworzenie zmian w statutach leży w kompetencji rad pedagogicznych. Zatem 

zmiany w statucie opiniuje i głosuje nad nimi cała rada pedagogiczna. Co więc w przypadku 

jeżeli dyrektor dogada się z organem prowadzącym, przedstawi propozycję na radzie 

pedagogicznej i nie uzyska to akceptacji.  
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Organ prowadzący nie ma kompetencji ingerować w postanowienia statutu. Tą kompetencję 

ma tylko i wyłącznie rada pedagogiczna. Tak naprawdę rada nie musi tego wprowadzać, ale 

jest to w jej interesie. Jest to jasność sytuacji dla wszystkich nauczycieli czego się mogą 

spodziewać, do wykonania jakich zadań mogą być zobowiązani przez dyrektora. Rozwiązanie 

tego problemu zależy od tego, jak dyrektor to przedstawi w szkole. Z sygnałów, jakie 

spłynęły już z niektórych szkół nie ma problemów. Tak naprawdę jednak skrystalizuje się to 

dopiero po jutrzejszym spotkani – mówiła Dyrektor BOOS. 

 

Jest to kolejne kuriozum, gdzie pracownik decyduje o statucie jednostki. Proszę powiedzieć  

w jakiej jednostce, w jakim zakładzie pracy pracownicy mają wpływ na statut.  – stwierdziła 

Przewodnicząca RM. Jej zdaniem,  jest to kolejny przykład zapisu, który winien zostać 

usunięty. Poinformowała również, że wolne miejsca w oddziałach przedszkolnych są w filii 

w Borzyszkowie - trzy miejsca i jedno miejsce w grupie integracyjnej, w Więcborku.   

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Więcbork omówiła 

Dyrektor BOOS p. Danuta Zawidzka. 

 

Zgodnie z art. 90 b ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (t.j. Dz. U.  

z 2015r., poz. 2156 z późn. zm.) uczniowi przysługuje prawo do pomocy materialnej ze 

rodków przeznaczonych na ten cel w budżecie państwa lub budżecie właściwej jednostki 

samorządu terytorialnego. Pomoc materialna dla uczniów ma charakter socjalny albo 

motywacyjny. Formami pomocy materialnej o charakterze socjalnym są stypendium szkolne 

oraz zasiłek szkolny. Natomiast formami pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym są 

stypendium za wyniki w nauce lub za osiągnięcia sportowe. Zgodnie z art. 90f ustawy z dnia 

7 września 1991r. o systemie oświaty (t.j. Dz. U. z 2015r., poz. 2156 z późn. zm.) rada gminy 

uchwala regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy, kierując się celami pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym. Regulamin winien określać w szczególności: sposób ustalania wysokości 

stypendium szkolnego, formy, w jakich udziela się stypendium, tryb i sposób udzielania 

stypendium szkolnego oraz tryb i sposób udzielania zasiłku szkolnego w zależności od 

zdarzenia losowego. Dotychczas obowiązujący na ternie Gminy Więcbork regulamin 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym, wprowadzony uchwałą  

Nr XXVII/257/05 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 16 marca 2005r. wymaga 

uaktualnienia. Praktyka realizacji pomocy materialnej dla uczniów Gminy Więcbork 

wskazuje na konieczność doprecyzowania prawa miejscowego w przedmiotowej kwestii oraz 

konieczność wprowadzenia zapisów w zakresie: uzależnienie wysokości otrzymanego 

stypendium od dochodu netto na członka w rodzinie, uaktualnienie katalogu refundowanych 

wydatków, określenie miejsca składania wniosków o uzyskanie stypendium szkolnego  

i zasiłku szkolnego. 

  

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski poprosił o dodatkowe wyjaśnienia do paragrafu piątego ust. 3 

oraz paragrafu 13 ust.1. W przypadku paragrafu 13 wątpliwość radnego dotyczyła 
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poprawności zapisu i użycia sformułowania „ stypendium szkolne wstrzymuje się albo, lub 

cofa jeżeli…” 

 

Tu Dyrektor BOOS podała, że jest to błąd pisarski, za wskazanie którego dziękuje. 

Wycofane zostanie słowo „lub”. 

 

 

Jeżeli chodzi o paragraf piąty to radny Rembelski prosił o doprecyzowanie, o jakie chodzi tu 

przypadki konkretnie.  

 

Dyrektor BOOS podała, że jest to regulacja wynikająca wprost z ustawy „organ wydający 

czyt. Burmistrz Więcborka ma takie upoważnienie” Jeżeli sytuacja jest na tyle trudna, a żadna 

z innych form przewidziana przez ustawę o systemie oświaty nie jest zasadna, możliwe jest 

skorzystanie z tej regulacji. Zapis jest niejako powtórzony z ustawy.  

 

Radny powiedział, że w tym przypadku miał obawy tego typu, żeby zapis nie powodował 

nagminnych sytuacji i w niektórych przypadkach pomoc ta przeznaczana przez rodzinę na cel, 

na który nie powinien być przeznaczona. 

 

To jest regulacja która funkcjonuje od początku wprowadzenia pomocy materialnej do ustawy 

o systemie oświaty. Funkcjonowała ona również w poprzednim brzmieniu uchwały. Jeżeli 

dobrze pamięta to był tylko jeden taki przypadek od objęcia przez nią funkcji Dyrektora 

BOOS – powiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono 

 

Ad. 10 Projekt uchwały  w sprawie zmiany w składzie osobowym komisji stałej Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

 

Projekt wywołany został na wniosek radnego Ryszarda Kałaczyńskiego, który wyraził wolę 

prac w komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. W związku z powyższym 

zmianie ulega skład ww. Komisji RM. 

 

Projekt nie podlegał opiniowaniu żadnej z Komisji. 

 

Uwag ze strony radnych nie było. 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawił 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. Jacek Kabattek. 
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Rozpatrzona przez Komisję Rewizyjną skarga dotycząca budowy oświetlenia ulicznego na 

terenie gminy Więcbork oraz wytyczenia dróg na Osiedlu Piastowskim została przekazana 

według właściwości do Rady Miejskiej za pośrednictwem Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego. Komisja badając okoliczności skargi i wysłuchując wyjaśnień Burmistrza 

Więcborka oraz Kierownika Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM p. Michała Bąk uznała że jest ona bezzasadna. 

Komisja przyjęła, iż Burmistrz realizuje założenia budżetu Gminy Więcbork w zakresie 

inwestycji, w tym również tych związanych z budową oświetlenia, zatwierdzone przez Radę 

Miejską. Wielkość tych inwestycji jest adekwatna do możliwości finansowych Samorządu  

w tym względzie i świadomości konieczności zaspokojenia innych ważnych zbiorowych 

potrzeb wspólnoty np. w zakresie oświaty, pomocy społecznej, dróg gminnych itd. Nie 

znajduje też swojego uzasadnienia  zarzut nie wytyczenia dróg na Osiedlu Piastowskim, gdyż 

takowe następuje w momencie, kiedy przy wskazanych ulicach rozpoczynają się prace 

budowlane. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 6257 o kwotę 244.650,00 zł. 

dokonano z tytułu planowanego wpływu dochodów ze środków PROW na dofinansowanie 

wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020217C 

relacji Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 119.500,00 zł. dokonano z 

tytułu zwrotu 1/10 części podatku VAT od wydatków inwestycyjnych w zakresie 

kanalizacji i wodociągów w Więcborku i Sypniewie. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 700,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu wpłat od kontrahentów zaległych płatności. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 500,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 600,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu świadczonej dla ZGK w Więcborku usługi przesyłu 

ścieków i wody. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 148.600,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

8. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 01010 § 4210 i § 4300 na łączną kwotę      

2.200,00 zł. dokonano dla ustanowienia służebności przesyłu oraz innych czynności 
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przygotowawczych w związku z planowaną realizacją zadania pn. „Budowa sieci 

wodociągowej we wsi Śmiłowo”. 

9. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6057 i 6059 o kwotę 

390.300,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

„Przebudowa drogi gminnej nr 020217C relacji Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. 

10. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę 4.800,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup wiaty 

przystankowej na ul. Wyzwolenia w Więcborku”. 

11. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 32.200,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie 

doradztwa prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych 

w pkt 2 niniejszego uzasadnienia. 

12. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 2910 o kwotę 31.000,00 zł. 

dokonano w celu planowanych rozliczeń z Instytucją Zarządzającą projektem pn.: 

„Rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz systemu zaopatrzenia w wodę w mieście Więcbork” 

w związku ze zmianą kwalifikowalności podatku VAT w projekcie i uzyskaniem przez 

Gminę możliwości częściowego odzyskania tego podatku.  

13. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75405 § 6170 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano w celu dofinansowania zakupu samochodu dla jednostki policji. 

14. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 112.150,00 zł. dokonano w 

celu sfinansowania zadań ujętych w niniejszym uzasadnieniu. 

15. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

zmniejszeniem kwoty subwencji oświatowej przeznaczonej dla Gminy Więcbork.  

16. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 148.600,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

17. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92109 § 2480 o kwotę 500,00 zł. dokonano z 

uwagi na konieczność zakupu nowego bojlera do świetlicy wiejskiej w Zakrzewku. 

18. Zmiany w planie wydatków w rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 10.200,00 zł. dokonano w 

celu kontynuacji zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku” (aktualizacji audytu energetycznego, 

aktualizacja kosztorysów, opracowanie dokumentacji technicznej na modernizację 

kotłowni). 

19. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4210 i § 6050 o kwotę 1.198,19 

zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo 

Nowy Dwór w ramach funduszu sołeckiego zgodnie z uchwałą Nr 1/2016 Zebrania 

Wiejskiego Sołectwa Pęperzyn z dnia 15.04.2016 r. 
 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak powiedział, że na posiedzeniu Komisji głosował przeciw ale nie jest 

przeciwny wszystkim zmianom tylko jednej. Konkretnie chodzi mu o dofinansowanie przez 

Gminę zakupu samochody dla Policji. Uważa, że nie jest to zadanie własne Gminy, ma ona 

inne ważniejsze wydatki i zadania do wykonania. 

 

Przewodnicząca RM przypomniała, że radny ma możliwość złożenia formalnego wniosku  

o usunięcie tej konkretnej pozycji ze zmian. 
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Radny Antczak nie skorzystał z ww. formy zmiany projektu. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 

 Kwestia stanu drogi relacji Więcbork – Dorotowo przekazana zostanie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 

 Gmina  dołoży starań, by budowa ogrodzenia przy Szkole w Runowie zakończyła się do 

czerwca, a przed imprezą LGD „Piknik Lidera”.  

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 

 Wniosek radnego musi poczekać do czasu projektowania kolejnych budżetów Gminy. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa ma też pewne ograniczenia i trzeba zweryfikować jej 

możliwości w przedmiotowym zakresie. Niemniej jednak wniosek ten Burmistrz będzie 

miał na uwadze. Po zakończeniu inwestycji w Jastrzębcu przeanalizowane zostaną 

potrzeby w zakresie budowy chodników wzdłuż dróg powiatowych. 

 

Ad. 14 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Władysław Rembelski w imieniu swoim i mieszkańców podziękował Burmistrzowi 

za interwencję w sprawie wyrównania terenu przy Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński podziękował z kolei Burmistrzowi za udział w jego pięćsetnym 

maratonie oraz za szybką reakcję i działanie w sprawie przejść dla pieszych w Wituni. Radny 

prosił też o wysypanie tłuczniem pięćset metrowego odcinka nawierzchni drogi z Wituni do 

Runowa. 

 

Radny Wojciech Janicki  w imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik informował  

o problemach z kanalizacją deszczową biegnącą wzdłuż ścieżki rowerowej. Prawdopodobnie 

dochodzi tak do nielegalnego zrzutu ścieków. Prosił, by sprawie się przyjrzeć i dokonać 

ewentualnej kontroli. 

 

Przewodnicząca RM przekazała informację dotyczącą programu obchodów Święta 3 Maja. 

 

Program: 

10:15 - zbiórka przy Szkole Podstawowej w Więcborku, 

10:25 – przemarsz,  
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10:45 - złożenie kwiatów pod Pomnikiem „Orła Białego”, 

11:00 – Masza św. 

16:00 – widowisko z okazji 255 rocznicy uchwalenia Konstytucji na Placu Jana Pawła II. 

17:00 Majówka na pl. Jana Pawła II. 

 

Radny Kałaczyński przekazał również obecnym, że jako sportowiec został nominowany 

przez Martynę Wojciechowską i National Geographic Traveler w kategorii „Człowiek 

Wyczynu”. Uroczystość wręczania nagród odbędzie się 19 maja w Warszawie. 

Burmistrz Więcborka odniósł się krótko do dwóch wniesionych w tej części spraw. Jeżeli 

chodzi o utwardzenie drogi z Wituni do Runowa oczywiście sprawdzone zostaną warunki  

i możliwości w tym zakresie, natomiast problemy występujące na Osiedlu Łopiennik są 

obiektem zainteresowania służb gminnych, które te sprawy monitorują na bieżąco. Kwestia 

czyszczenia cieku jest dosyć skomplikowana. Trzeba robić to z dużą ostrożnością, by nie 

naruszyć stabilności skarpy na której posadowiona jest ścieżka rowerowa. 

Przewodnicząca RM podziękowała wszystkim dzięki którym sesja Rady Miejskiej  

w Więcborku mogła odbyć się w Runowie Krajeńskim tj. Proboszczowi Parafii, który RM 

zaprosił, Sołtysowi sołectwa Runowo Krajeńskie, który podjął się kwestii organizacyjnych, 

Gospodyni Miejsca p. Izabeli Engelgardt – Charzewskiej właścicielce Dworu „Pod 

Topolami” i wszystkim pozostałym zaangażowanym w przygotowanie sesji wyjazdowej. 

Po sesji radni udali się do kościoła Parafialnego w Runowie Krajeńskim, gdzie obejrzeli 

inscenizację przygotowaną przez uczniów Szkoły Podstawowej w Runowie nawiązującą do 

tematyki obchodów 1050-lecia Chrztu Polski, wysłuchali wykładu Grzegorza Chojnackiego 

pt. „Wpływ chrztu Polski na rozwój architektury”. Radni oprowadzeni przez ks. Proboszcza 

obejrzeli również zabytkowe wnętrze  kościoła. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady osiemnastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 
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